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Cîtu: Anul viitor deficitul bugetar va trebui sa arate o reducere de cel putin un punct

procentual

Anul viitor deficitul bugetar va trebui sa arate o reducere de cel putin un punct procentual fata de executia

de anul acesta, un lucru foarte greu de facut, dar care va fi apreciat atât de piete internationale cât si de

catre Consiliul Fiscal si Banca Nationala, a afirmat, joi seara, la Palatul Victoria, ministrul Finantelor,

Florin Cîtu.

"Avertismentele sunt foarte multe si le-am facut si noi înainte de a prelua aceasta guvernare. De aceea am spus ca

pentru anul viitor deficitul bugetar va trebui sa arate o reducere de cel putin un punct procentual fata de executia de

anul acesta. Va spun ca acest lucru este foarte greu de facut si va fi apreciat atât de piete internationale cât si de

catre Consiliul Fiscal si de Banca Nationala", a spus Florin Cîtu, întrebat despre avertismentele lansate miercuri de

catre Consiliul Fiscal cu privire la majorarea pensiilor cu 40%.

În ceea ce priveste opinia lui Adrian Vasilescu, consultant de strategie la BNR, care spunea miercuri ca ar trebui

luata în calcul o înghetare a pensiilor si a salariilor, Cîtu a precizat ca exista doua institutii independente,

Ministerul Finantelor Publice si Banca Nationala a României, si ca este nevoie de un mix între politica monetara si

politica fiscala, însa sfaturile ar fi bine sa nu fie facute în public.

"Înca nu am anuntat nicio masura. Acum sa va spun ceva. Noi între noi economistii putem sa avem pareri diferite

pe foarte multe subiecte si în functie de ideologie, de scoala de gândire, de educatie si asa mai departe. În ceea ce

priveste bugetul pentru anul viitor v-am spus ca vom merge cu un deficit în scadere si în acelasi timp vom veni cu

un program de masuri care sa justifice nu numai reducerea deficitului bugetar în anul viitor, dar si un program de

reducerea deficitului pe anii urmatori. Şi va mai spun ceva. Noi ne vom asuma bugetul de anul viitor. Nu vom

merge în Parlament fara sa ne asumam bugetul. În sensul ca vom avea acea declaratie pe proprie raspundere ca tot

ce este acolo este corect", a spus Florin Cîtu.

De asemenea, el a mentionat ca proiectul de buget se construieste pe legislatia în vigoare si va fi prezentat în

câteva zile.

"La acest moment bugetul se construieste pe legislatia în vigoare. Daca aveti putina rabdare veti vedea bugetul în

câteva zile si masurile asa ca putem sa discutam de buget atunci", a afirmat Florin Cîtu.

Întrebat în ce stadiu se afla discutiile cu Comisia Europeana pe depasirea deficitului bugetar, el a precizat ca exista

o informare reciproca, iar saptamâna viitoare, la ECOFIN, va purta mai multe discutii pe aceasta tema.

Totodata, el a subliniat ca în acest moment nu se poate discuta despre declansarea procedurii de infringement

pentru depasirea deficitului, deoarece trebuie sa asteptam executia bugetara mai întâi.

Potrivit ministrului, deficitul bugetar pentru 2019 se majoreaza la 4,4% din Produsul intern brut în urma celei de-a

doua rectificari bugetare, dar pentru 2020 se estimeaza ca va fi redus la 3,5% din PIB.
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